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Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 1 februari 2021
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 18 januari 2021

Onderwerp: 
Voordracht 05: Statenvoordracht Verordening Elektronische 
publicaties 

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de voordracht als bespreekstuk te agenderen 
voor de PS vergadering van 1 februari 2021.
Voor de gemaakte opmerkingen en vragen over de voordracht zie hieronder het uittreksel uit het 
conceptverslag EFB 18 januari 2021:

10.a. Juridische Zaken: Statenvoordracht Verordening Elektronische publicaties 
Mw. Kuiper (CDA) vindt de verordening onduidelijk, want zij leest hierin dat bepaalde berichtgeving 
uitsluitend digitaal zal plaatsvinden. Uit het antwoord op technische vragen blijkt dat er gekozen kan worden 
voor andere communicatievormen zoals via dagbladen, om ook bewoners te bereiken die niet digitaal 
onderlegd zijn. Hoe komt deze afweging tot stand? 

Dhr. Wagelaar (PvdA) sluit zich aan bij het CDA, want er moet aandacht blijven voor groepen die goed internet 
of digitale vaardigheid ontberen. Graag inzage in de afwegingen welke besluiten enkel digitaal of ook via 
andere kanalen gepubliceerd worden. 

Dhr. Hartog (VVD) vindt het belangrijk dat mensen die niet digitaal vaardig zijn of geen toegang hebben tot 
internet, goed worden geïnformeerd. Hoe wordt door GS in de behoefte van deze mensen voorzien? 

Mw. Bezaan (PVV) sluit zich aan bij voorgaande sprekers. Zij heeft zich al een tijdje geleden bij de provincie 
aangemeld voor digitale berichtgeving, maar zij vreest gezien het taalgebruik, dat het voor burgers heel 
moeilijk zal zijn om de provinciale stukken goed te begrijpen. Is het mogelijk om deze informatie in 
eenvoudiger bewoordingen op de website te plaatsen?

Dhr. Ghazi (DENK) ondersteunt de inzet op digitale communicatie en minder op analoge middelen. De 
informatie moet voor iedereen toegankelijk en leesbaar zijn en de meerderheid van de bewoners moet bereikt 
worden. Heeft de provincie een vergelijkbaar onderzoek gedaan zoals Amsterdam, naar de middelen, 
kanalen, bruikbaarheid en effectiviteit van de communicatie? Zo nee, dan worden GS verzocht eerst een 
dergelijk onderzoek uit te voeren, waarin tevens moet worden meegenomen hoeveel mensen met een 
migratieachtergrond worden bereikt en hoe dit kan worden verbeterd. Hoe ziet het communicatieplan van PS 
naar de burgers eruit? De passieve houding van de provincie die enkel informatie aanbiedt, lijkt onvoldoende, 
want hoeveel burgers nemen er kennis van de aangeboden informatie? Wat wordt bedoeld met andere wijzen 
van kennisgeving en hoe effectief zijn deze? 
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Mw. De Groot (SP) vraagt of DENK veronderstelt dat het opheffen van publicatie van besluiten in de landelijke 
bladen leidt tot een verlies voor de lokale pers. 

Dhr. Ghazi (DENK) is het hiermee eens. Digitale communicatie is slechts een van de middelen, daarom moeten 
berichten ook in de schriftelijke pers gepubliceerd blijven worden.  

Dhr. Klein (CU) leest dit voorstel in combinatie met de agenda voor burgerparticipatie, want de provincie moet 
mensen actief betrekken bij belangrijke onderwerpen die raken aan de leefomgeving van de burger. Kunnen 
GS dit toezeggen? 

Dhr. Van Dijk (CdK) antwoordt dat hiermee wordt vooruitgelopen op de invoering van de Wet Elektronische 
Publicaties halverwege dit jaar, waarna de provincie verplicht wordt om alle informatie elektronisch te 
publiceren, dat wordt dan de norm voor alle overheidsinstanties. Overigens, het is zo dat provincies die nu 
alles al elektronisch publiceren, een grotere bereikbaarheid realiseren. Momenteel worden veel mensen nog 
niet digitaal bereikt, maar indien noodzakelijk, zal de informatie ook op andere wijze worden aangeboden om 
de specifieke doelgroepen te bereiken, vergelijkbaar met de wijze waarop dat nu gebeurt. De Wet 
Milieubeheer vormt nu nog een uitzondering, want deze informatie moet ook nog fysiek worden aangeboden, 
maar dat zal straks niet meer verplicht zijn. Het bereik van lokale kranten is niet in alle gemeenten 
gewaarborgd omdat deze niet overal bezorgd worden, hopelijk biedt de digitale publicatie een oplossing voor 
deze leemte. Noord-Holland neemt deel aan Direct Duidelijk en streeft B1-taalgebruik na, dus begrijpelijk 
taalgebruik heeft zeker aandacht van de organisatie. 

Mw. Kuiper (CDA) vraagt op welke wijze wordt bepaald welke informatie enkel elektronisch wordt aangeboden 
en welke informatie ook langs de klassieke lijnen wordt gepubliceerd.  

Dhr. Van Dijk (CdK) meldt dat de Staatssecretaris aangeeft dat er een alternatieve informatiewijze moet 
worden aangeboden voor groepen van inwoners die niet digitaal vaardig zijn. De in te zetten kanalen moeten 
het informatieaanbod goed afdekken. Na invoering van de nieuwe wet zullen mensen zich waarschijnlijk gaan 
aanmelden om op andere wijze geïnformeerd te worden, en daarvoor zal maatwerk worden aangeboden. Na 
invoering van de wet gelden in juridische zin enkel de digitaal aangeboden publicaties en niet de informatie 
die op andere wijze wordt verspreid.   

Dhr. Ghazi (DENK) heeft niet bedoeld te zeggen dat de communicatie slechter wordt, het is juist goed dat er 
digitaal gecommuniceerd gaat worden. Hij verzoekt om in de onderzoeken na te gaan of de informatie 
inderdaad bij de burgers aankomt. 

Dhr. Van Dijk (CdK) meldt dat het interessanter lijkt om na te gaan welke doelgroepen na invoering van de 
wet, niet bereikt worden, daar kan dan vooruitlopend op de wet ervaring mee opgedaan worden. Een 
onderzoek voegt niet veel toe, omdat na invoering van de wet alle informatie digitaal moet worden 
aangeboden. 

Mw. Bezaan (PVV) vraagt waarom er niet voor wordt gekozen om de informatie ook na invoering van de wet, 
op alternatieve wijze te blijven aanbieden zoals op dit moment gebeurt.  



3 | 3  | Advies aan PS

Dhr. Van Dijk (CdK) vindt het beter om na te gaan welke doelgroepen die niet bereikt worden, wel bereikt 
kunnen worden. De invoering van de wet is ook bedoeld om de correctheid en vindbaarheid van alle stukken 
van alle overheden te vergroten en via de website http://www.officielebekendmakingen.nl kunnen alle 
stukken ingezien worden. Indien noodzakelijk, worden ook andere middelen ingezet om mensen van de 
noodzakelijke informatie te voorzien. 

Mw. De Groot (SP) vraagt of het klopt dat lokale media enkel kunnen overleven dankzij publicaties van het 
Rijk, provincies en gemeenten en vraagt hoeveel vergoeding zij daarvoor ontvangen. 

Dhr. Van Dijk (CdK) kan op dit moment niet zeggen hoeveel kosten hiermee samenhangen, maar het kan niet 
zo zijn dat de lokale bladen enkel kunnen bestaan door het publiceren van besluiten van overheden. De 
nieuwe wet heeft gevolgen voor alle overheidsorganisaties omdat de informatie op andere wijze wordt 
aangeboden en de aantallen vindplaatsen worden vergroot. In de overgangsperiode zal getracht worden om 
mensen die niet zoeken naar digitale informatie, te overtuigen van het belang om de betreffende website te 
raadplegen. Mensen die de lokale bladen nu niet lezen, zullen meer geattendeerd worden op zaken in hun 
leefomgeving. Over effecten op de ruimtelijke omgeving zal aan burgers informatie niet alleen digitaal, maar 
ook op alternatieve wijze worden aangeboden. Deze mogelijkheid bestaat altijd. 

De voorzitter constateert dat de voordracht als bespreekstuk wordt geagendeerd voor de PS-vergadering. 

http://www.officielebekendmakingen.nl/

